
 

 

Skolebestyrelsesmøde d. 25/11-2021  

OBS: kl. 18-ca. 21 – på Tingbakken 128, 8883 Gjern 

 

 

Tid Pkt. Hvad Hvem 

18.00 1 Godkendelse af referat og dagsorden (B) 

 

Ref.: Der er lidt småpunkter til evt. 

Ellers godkendt 

 

 2 Nyt fra skolens elevråd (O) 

 

Ref.:  

Deltager ikke i dette møde 

 

18.05 3 Korte punkter fra sidste møde: 

”Fælles om børn og unge” – kort orientering fra møde 

d. 27/10 kl. 17-18) 

Udmærket møde med pænt fremmøde fra forskellige dele af 

Gjern.  

Hvilke muligheder er der for at lave tilbud til de unge 

mennesker?  

Spørgeskema gennemført i 5. og 6. klasse. For skoledelen 

er det primært på Fårvang Skole, der laves indsatser.  

Der overvejes pt. en mulighed ift. at etablere et musik-

tilbud af løsere karakter til eleverne i klubben i 4.-6. klasse i 

Den Kreative Skole.  

Der kommer yderligere møde i lokalsamfundet til foråret.  

 

Dialogforum – Tine og Karin var til møde d. 26/10 

På dette møde var involvering af skolebestyrelser og god 

eksempel på praksis i fritidsdelen central. Oplæg fra 

Thorning, Balleskolen og Funder/Kragelund.  

Konkrete idéer: At evaluere tiltag (fx i SFO) – og fremlægge 

evalueringerne i skolebestyrelsen. Præsentation af 

personalet i fritidsdelen (hvem er hvem?). 

Børne- og ungeudvalgsformanden sagde pænt tak for de 

sidste to byrådsperioder.  

 

Morgensang – evaluering, hvordan virker den nye 

morgensang-model for forældre? For personale? 

 

Deltagere: Majbritt Fabech, Line Meilandt Langdal Nielsen, Karin Bank 

Lindberg, Jens Erik Kristoffersen, Jacob Lind Hjorth, Lars 

Roger Jensen, Lise Nexø, Torben Kjølhede, Gry Elikofer, 

Jesper Dalkjær Hansen, Tine Sax 

Afbud: Lars, Line, Gry, Jesper 

Mødeleder: Karin 

Referent: Jesper 

Klassifikation af punkterne: B (beslutning); O (orientering); R (refleksion) 

 



 

 

I starten var det forbundet med lidt betænkelighed, at 

klasserne skulle stå for det. Men det er fedt at høre, hvad 

der rører sig i klasserne, og at opleve de forskellige voksne. 

Opstillingen kan virke uroskabende – eleverne inde i midten 

snakker meget (her er ikke voksne). Det kan være svært at 

se de åbenlyse fordele.  

Man kan høre mindre og mindre sang. Kvaliteten af sangen 

er måske blevet mindre?  

Dem der kommer for sent, kommer til at skulle gå igennem 

hele flokken, hvor de før kunne glide ind. (OBS på bussen 

pt).  

Måske skulle man spørge eleverne? Solstråler eller 

halvmåne-opstilling? 

Tine tager det med tilbage til personalet – og til 

eleverne/elevrådet.  

 

Sundhedsplejen – hvad er tilbuddet og mulighederne? 

 

0.klasse: indskolingssamtale med barn + forældre. 

1.klasse: måle/veje – tages op i grupper. Tjekker 

syn ved de elever, hvor der er behov. 

4. klasse: sundhedssamtale med eleverne individuelt 

+ måle/veje/synsprøve. 

5. klasse: pubertetsundervisning 

6. klasse: synsprøve 

 

Vigtigt at huske, at skolens lærere og pædagoger også kan 

trække på sundhedsplejen udenfor ovenstående basis-

tilbud. Måske er 5. klasse for sent?  

 

Pernille Dahlgaard forespørges at lave et opslag på 

opslagstavlen på Aula til alle forældre.  

 

Ref.: 

Se referater under punkterne 

 

18.50 4 Evt.  

 

Ref.:  

Torben fra SFO: Sanne, Birte og Torben har været på 

kursus ift. børneinddragelse og forældreinddragelse i 

hverdagen. Der laves pt børneinterviews, og børnene er SÅ 

gode til at fortælle, hvad de har på hjerte. Der er indkøbt 

bygge-klods-kasser og airtrack som nye aktivitetsting. Ift. 

forældreinddragelse vil fritidsdelen ca. månedligt invitere til 

forældrekaffe, ligesom der vil lægges op til at det er ok at 

komme 10 minutter før om morgenen, og sidde lidt inden 

man tager afsted.  

Benjamin (studerende) stopper på tirsdag – herefter 

kommer Lærke (ny studerende). 

Feedback: OBS på at Halloween ikke bliver for voldsomt. 

Stort spring fra 0.-6. klasse.  

Skemaet fungerer rigtig godt – der er mere overblik. Stadig 

OBS på at hilse på de forældre, som kommer.  

 



 

 

Det har været nogle fede uger med gode tilbud – ud i byen 

og på turneer. Der sker mange ting for øjeblikket, og det 

gør dagen mere spændende.   

Ros til klubben og klubaftner. Godt med skærmfri dag.  

Dejligt med traditioner. Serviceniveauet er højt ift. hentning 

og aftaler… skal der bruges én person på at være krydser? 

Komme/gå-modulet på Aula har lettet tingene. Rart at man 

kan gå ind på Aula og skrive. 

Jacob fra GKIC: Der er ved at blive lavet nye vedtægter. 

Der er forespørgsel ude omkring udvidelse af mooncar-

bane.  

Majbritt: Skolejul? Er et skolearrangement – og derfor 

behøver vi ikke vise coronapas. Offentligheden inviteres 

ikke.  

Jacob: Skolebestyrelsens arrangement? Det burde hedde 

forældrerådenes julearrangement… Det ændrer vi fremover.  

Tine: Principielt omkring corona – vi skruer ikke op for 

restriktioner med mindre det kommer ovenfra, eller vi har 

smitteudbrud lokalt på skolen.  

 

19.00 5 Julefrokost hos Karin  

    

    

    

    

    

  Punkter til kommende møder: 

- Valgår – drøftelse af strategi 

- Princip for inklusion og mellemformer 

- Princip for ordblindeindsatser 

 

 

 


